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Zápis  

z jednání komise stavební-životního prostředí ze dne 23.01.2023 

Čas:  16.00 hod – 17.30 hod.  

Místo:  zasedací místnost MěÚ Pohořelice  

 

Přítomni: Svoboda Josef, Bravenec Pavel 
Krása Antonín, Fujtík Lukáš, Procházka Václav, Pavel Ondra, Dušan Hauser 

Omluveni:   - 
Přizváni:   Miroslav Novák, Patrik Pařil, Martiško ČSOP, Miroslav Dresler st., Karel 

Dresler ml.,Piatnicová, Vrobel 

 

Program:  

1. info o postupu prací na mokřadu Nová Ves - Rýžoviště 

2. příprava výstavby dalšího mokřadu u Nové Vsi – pod rybníkem Čahoun, Nohavice 

3. příprava výstavby mokřadu ve Smolíně poblíž spodní cestsy 

4. záměr společnosti Thermoservis na výstavbu recyklačního dvora v k. ú. Smolín nebude podléhat    

    zjišťovacímu řízení EIA 

5. Info o přípravě úprav  větrolamu podél satelitu v k. ú. Pohořelice nad Jihlavou 

 

1. info o postupu prací na mokřadu Nová Ves - Rýžoviště 

Informaci spojenou s promítnutím krátkého videa ze stavby mokřadu v k.ú. Nová Ves u Pohořelic 

přednesl p. Vlastimil Martiško, předseda organizace Českého svazu ochránců přírody (ČSOP). Tato 

organizace je investorem mokřadu. Pozemek patří městu Pohořelice, ČSOP byl dlouhodobě 

pronajat. 

Stavba mokřadu probíhá druhým rokem a letos na jaře by měla být dokončena. Společnost KAVYL 

(zhotovitel) avizuje práce ještě na cca 6 týdnů. Mokřad bude bezúdržbový, tůně mají hloubku cca 

1,5 metru, porosty (rákos, stromy, keře) se nebudou sekat. Firma před dokončením odstraní 

provizorní most přes Mlýnský náhon. 

 

2. info o podání žádosti na stavbu mokřadu Nová Ves nad dokončovaným mokřadem (pod 

rybníky Čahoun a Nohavice) 

Vlastimil Martiško informoval přítomné o podání žádosti o dotaci na stavbu dalšího mokřadu, který 

by navazoval na dokončovaný mokřad v téže oblasti. Mokřad bude rozlohou menší než ten 

v současné době budovaný. Vlastimil Martiško předpokládá, že do podzimu 2023 bude znát 

výsledek dotačního řízení, provede se výběr zhotovitele. Zahájení realizace je reálné v roce 2024.  

 

3. info o podání žádosti na stavbu mokřadu v k.ú. Smolín 

Vlastimil Martiško informoval přítomné o podání žádosti o dotaci na stavbu dalšího mokřadu, 

tentokrát v k.ú. Smolín. Jedná se o úpravu části plochy lesa, který se nachází mezi tzv. „spodní 

cestou do Smolína“ a Smolínským potokem. Stavba se bude nacházet převážně na pozemcích Lesů 
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ČR a města Pohořelice. Proběhne kácení stromů v minimálním množství (11 stromů-topol, vrba, 

olše). Stávající tůně budou pročištěny a několik dalších bude vyhloubeno. Snahou je vyhnout se 

kácení dalších stromů, které se v řešeném území nachází. 

Svoboda upozornil, že v projektu je pro odvoz vytěženého materiálu navržena polní cesta, která 

vede v těsné blízkosti fotbalového hřiště ve Smolíně. Nájezd na krajskou silnici je strmě do svahu a 

problém by dělalo i zatáčení vyjíždějící techniky. Svoboda doporučuje domluvit se se zemědělskou 

firmou, která v těsné blízkosti obhospodařuje zemědělské pozemky na využití části pole pro 

vyvážení materiálu. Napojení na krajskou komunikaci by proběhlo v ostré zatáčce pod vodojemem, 

což by bylo šetrnější. Předpokladem je domluva s firmou Statek Pohořelice. V.Martiško uvedl, že 

konečné podmínky si domluví zhotovitel před realizací díla. Předpokládá, že bude zvolena šetrnější 

varianta, musí však být realizovatelná a přijatelná pro zhotovitele. 

 

4. Záměr společnosti Thermoservis a.s. na výstavbu recyklačního dvora v k. ú. Smolín 

Přítomní byli seznámeni s „Rozhodnutím KrÚ JmK“ – závěr zjišťovacího řízení kvůli záměru 

společnosti THERMOSERVIS-TRANSPORT, s.r.o., je že záměr nebude posuzován podle zákona 

100/2001 Sb. o posuzování vlivů na životní prostředí. 

 

5. Informace o předpokládaném průběhu úprav větrolamů na k. ú. Pohořelice nad Jihlavou  

Starosta Novák informoval přítomné, že město obdrželo nabídku HZS JmK, že práce kácení 

vybraných stromů, ořez na torza u dalších stromů a snížení korun stromů budou provádět od 

20.2.2023 příslušníci HZS JmK v rámci výcviku. Akce se zúčastní zřejmě 3 družstva hasičů 

s výškovou technikou. Výcvik bude probíhat mezi 8. a 12. hodinou a proběhne mezi 20.2. a 

20.3.2023. Před zahájením prací označí zpracovatel posudku na porost (p. Marek) stromy ke kácení 

a ořezu na torza. Autorský dozor bude zajišťovat dohled po většinu času, který hasiči při úpravě 

větrolamu budou přítomni. Pokud hasiči nestihnou provést všechny doporučené úpravy během 

jara, bude starosta usilovat o pokračování v udržovacích pracích ze strany HZS i na podzim t.r. 

 

6. Různé 

Přítomní zástupci ze Smolína se zajímali o  

- Stav v umístění avizovaných odstavných parkovišť podél D52 v k.ú. Smolín – poblíž hranic 

s katastrem Medlova. 

Starosta informoval o nesouhlasu města se žádostí ŘSD o souhlas s napojením plánovaných 

parkovišť na vodovod a splaškovou kanalizaci. Město s tímto záměrem nesouhlasí. 

- Dále se zástupci Smolína ptali p. Martiška, zda by pomohl s přípravou záměru propojit vodu 

z řeky Jihlavy do rybníčku na kraji obce. Přebytečná voda by potom mohla odtékat 

Smolínským potokem dál do Přibic. V.Martiško sdělil, že tento projekt nemůže řešit. 

Starosta přinesl geodetické zaměření výšky hladiny řeky Jihlavy, hladiny rybníčku. 

Z porovnání výšek hladin a dna Smolínského potoka nejblíž rybníčku vyplynulo, že 

Smolínský potok je o cca 1,5 m výše než hladina rybníčku (hladina rybníčku a řeky Jihlavy je 

v cca stejné výšce). Tento záměr zřejmě nelze bez dalších úprav (trvalé čerpání atd.) 

realizovat. 
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- Další dotaz byl, zda v rámci výstavby tůní ve Smolíně je uvažováno s pročištěním svodného 

potoka či odsazené příkopy podél spodní cesty do Smolína. V.Martiško odpověděl, že se 

s tím neuvažuje. 

 

Usnesení:  

Informaci o všech projednávaných bodech programu vzali přítomní na vědomí. 

 

V Pohořelicích dne 23.01.2023 

 

 

…………………………… 

předseda komise 


